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RSEEM is a company established to invest money, relationships, and 
talents in non-traditional entrepreneurial projects in various sectors that 
are compatible with the characteristics of the economic environment 
in the Kingdom of Saudi Arabia and in harmony with the renewable 
opportunities that have been generated and are still being generated 
from the transformation project that we are experiencing as a tangible 
reality with the programs and initiatives of Saudi Vision 2030.

ــوال، العلاقــات والمواهــب  ــها لاســتثمار الأم ــركة تــم تأسيس ــيمْ ش رسَِ
توائــم  رياديــة غيــر تقليديــة فــي قطاعــات متنوعــة  فــي مشــاريع 
الســعودية  العربيــة  المملكــة  فــي  الاقتصاديــة  البيئــة  خصائــص 
وتتناغــم مــع الفــرص المتجــددة التــي تولــدت ولا زالــت تتولــد مــن 
ــادرات  ــج ومب ــع برام ــً م ــً ملموس ــه واقع ــذي نعيش ــول ال ــروع التح مش

.2030 الســعودية  رؤيــة 
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Who We Are

RSEEM is a company established to invest money, relationships, and talents in non-
traditional entrepreneurial projects in various sectors that are compatible with the 
characteristics of the economic environment in the Kingdom of Saudi Arabia and in 
harmony with the renewable opportunities that have been generated and are still being 
generated from the transformation project that we are experiencing as a tangible reality 
with the programs and initiatives of Saudi Vision 2030.
We consider ourselves one of the entrepreneurial, advanced, and innovative Saudi 
firms that works on building and developing a business platform based on several 
pillars (Advice, Invest, Execute) which integrate with each other to establish distinct 
projects and enhance the chances of successful delivery of those projects.
We mainly aim to generate distinguished investment ideas that are compatible with the 
economic environment we deal with and consistent with the nature and objectives of 
our strategic partners, and to study, structure and execute them in a professional manner 
according to high and reliable quality standards, relying on our empowered team with 
scientific and practical experiences in the advisory, investment, and leadership fields 
in leading local and international companies.
Our strategy is based on capitalizing our business relationships with entrepreneurs, 
major investors and the expertise of our distinguished team to form a homogeneous 
mix of commercial and investment experiences supported by the financial capabilities 
that are the cornerstone of the success and prosperity of investment projects.
In RSEEM, we do not set boundaries to creativity, no limitations on innovation, we do 
not stop learning, we benefit from our experiences, and we share our investors and 
business partners with our keenness to confirm and add value in all fields. We are also 
keen to enhance and develop partnerships and positive interaction between RSEEM 
and its business partners to achieve our objectives.

من نحن

رسَِــيمْ شــركة تــم تأسيســها لاســتثمار الأمــوال، العلاقــات والمواهــب فــي 
ــة  ــص البيئ ــم خصائ ــة توائ ــات متنوع ــي قطاع ــة ف ــر تقليدي ــة غي ــاريع ريادي مش
الاقتصاديــة فــي المملكــة العربيــة الســعودية وتتناغــم مــع الفــرص المتجــددة 
التــي تولــدت ولا زالــت تتولــد مــن مشــروع التحــول الــذي نعيشــه واقعــً ملموســً 

ــعودية 2030. ــة الس ــادرات رؤي ــج ومب ــع برام م

 نعتبــر أنفســنا إحــدى المنشــآت الســعودية الرياديــة، المتطــورة والإبداعيــة التــي 
تعمــل علــى بنــاء وتطويــر منصــة أعمــال ترتكــز علــى عــدة أركان )المشــورة، 
الاســتثمار، التنفيــذ( والتــي تتكامــل فيمــا بينهــا لتؤســس مشــاريع متميــزة وتعــزز 

ــرص نجــاح تلــك المشــاريع. ف

نهــدف بشــكل رئيــس إلــى توليــد الأفــكار الاســتثمارية المتميــزة والمتوائمــة 
طبيعــة  مــع  تتفــق  والتــي  معهــا  نتعامــل  التــي  الاقتصاديــة  البيئــة  مــع 
بشــكل  وتنفيذهــا  وهيكلتهــا  ودراســتها  الاســتراتيجيين،  شــركائنا  وأهــداف 
ــق  ــى فري ــاد عل ــة بالاعتم ــة وموثوق ــودة عالي ــر ج ــق معايي ــي وف ــي واحتراف مهن
ــتثماري  ــاري، الاس ــال الاستش ــي المج ــة ف ــة وعَملي ــرات عِلمي ــن ذو خب ــل مُمَكِ عم

والتنفيــذي فــي شــركات محليــة وعالميــة رائــدة.

ترتكــز اســتراتيجيتنا علــى اســتثمار علاقاتنــا التجاريــة مــع رواد الأعمــال وكبــار 
المســتثمرين وخبــرات فريــق العمــل لتكويــن مزيــج متجانــس مــن الخبــرات 
التجاريــة والاســتثمارية مدعومــة بالقــدرات الماليــة التــي تعتبــر حجــر الزاويــة فــي 

ــتثمارية. ــاريع الاس ــار المش ــاح وازده نج

فــي رسَِــيمْ لا نضــع حــدوداً للإبــداع ولا قيــوداً علــى الابتــكار ولا نتوقــف عــن 
ــم ونســتفيد مــن تجاربنــا ونشــارك بهــا شُــركائنا لتأكيــد القيمــة المضافــة  التعلُّ
فــي كافــة المجــالات. كمــا نحــرص علــى تعزيــز دور الشــراكة والتفاعــل الإيجابــي 

ــودة. ــداف المنش ــق الأه ــا لتحقي ــركاء أعماله ــيمْ وش ــن رسَِ بي
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Idea & Value Proposition 
الفكرة والقيمة المضافة
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Idea & Value Proposition 

RSEEM established to support its founders and 
business partners from major investors, entrepreneurs, 
and leaders of investment firms in bridging the gap 
between ideas and advisory outputs and between 
the actual and reliable execution of the investment 
process. In addition to playing a pivotal role in 
enabling optimal utilization of business relationships 
and financial capabilities between business partners 
and investors

الفكرة والقيمة المضافة

اُسســت رسَِــيمْ لكــي تســاند مؤسســيها وشــركاء أعمالها 
مــن كبــار المســتثمرين، رواد الأعمــال وقياديــي المنشــآت 
الاســتثمارية علــى جســر الفجــوة بيــن الأفــكار والمخرجــات 
الموثــوق  الفعلــي والتنفيــذ  التطبيــق  الاستشــارية وبيــن 
للعمليــة الاســتثمارية. بالإضافــة إلــى لعــب دور محــوري فــي 
تمكيــن التوظيــف الأمثــل للعلاقــات التجاريــة والقــدرات 

ــتثمرين. ــال والمس ــركاء الأعم ــن ش ــة بي المالي
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Vision - Mission
الرؤية - الرسالة
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Vision

Mission

RSEEM to be one of the Saudi unicorn companies before the end 
of fiscal year 2030.

The optimal use of our technical expertise and our commercial 
relations to invest in the medium and long term through creating 
and generating investment ideas and opportunities, studying 
and planning them, and concluding business alliances with 
investors to establish and manage projects in their early stages 
to achieve exceptional returns and growth in value. In addition 
to planning and executing on the groundwork and strategic 
business transformation initiatives to improve the financial and 
operational conditions of the companies and projects that we 
establish and invest in.

الرؤية

الرسالة

ــام  ــة الع ــل نهاي ــه قب ــعودية الملياري ــركات الس ــدى الش ــيمْ إح رسَِ
المالــي 2030م.

للاســتثمار  التجاريــة  وعلاقاتنــا  الفنيــة  لخبراتنــا  الأمثــل  التوظيــف 

علــى المــدى المتوســط والطويــل مــن خــال صناعــة وتوليــد الأفــكار 

التحالفــات  وإبــرام  وتخطيطهــا،  دراســتها  الاســتثمارية،  والفــرص 

التجاريــة مــع المســتثمرين لتأســيس وإدارة المشــاريع فــي مراحلهــا 

المُبكــرة لتحقيــق العوائــد الاســتثنائية والنمــو فــي القيمــة. بالإضافة 

إلــى التخطيــط والتنفيــذ علــى أرض الواقــع لأعمــال ومُبــادرات التحول 

ــغيلية  ــة والتش ــاع المالي ــين الأوض ــال وتحس ــي الأعم ــتراتيجي ف الاس

ــا.  ــتثمر به ــها ونس ــي نؤسس ــاريع الت ــركات والمش للش
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Objectives
أهدافنا
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Objectives

To be a successful economic organization in achieving its goals, effective 
in providing reliable investment opportunities for our founders and partners 
from major investors, entrepreneurs, and leaders of investment companies 
and to take the lead in providing quality opportunities that make a difference 
and enable positive change in the investment environment, through:

أهدافنا

ــة  ــا، فاعل ــق أهدافه ــي تحقي ــة ف ــةً ناجح ــأةً اقتصادي ــون منش أن نك
فــي تقديــم فــرص اســتثمار موثوقــة لمؤسســينا وشــركائنا مــن 
كبــار المســتثمرين، ريــادي الأعمــال وقياديــي الشــركات الاســتثمارية 
ــرق  وأن نعتلــي مرتبــة الصــدارة فــي تقديــم فــرص نوعيــه تُحــدث الف

ــال: ــن خ ــتثمارية، م ــة الاس ــي البيئ ــي ف ــر الإيجاب ــن التغيي وتُمك

ــات التــي ■	 ــً فــي القطاع ــر ايجابي بنــاء كيــان اقتصــادي ناجــح ومؤث
ــل معهــا. يعمــل بهــا ويتعام

تحقيــق مســتوى نمــو ملائم فــي العائد الاســتثماري لمؤسســينا ■	
وشــركائنا مقرونــً بنمــو متــزن فــي قيمــة حقــوق الملكية.

والمتغيــرات ■	 يوائــم  بمــا  العمــل  نمــوذج  وتطويــر  تحســين 
الداخليــة. وقدراتنــا  الخارجيــة 

ــكل ■	 ــا بش ــتمر وتوظيفه ــكل مس ــا بش ــا وكفاءاتن ــر خبراتن تطوي
ــاريعنا. ــا ومش ــم أعمالن ــال لدع فعّ

إبــرام التحالفــات علــى مســتوى القطاعــات التــي نعمــل بهــا مــع ■	
منشــآت ناجحــة محليــً وإقليميــً ودوليــً لنقــل التجربــة الناجحــة 

وتبــادل الخبــرات الفنيــة فــي كافــة المجــالات.

■	 Build a successful economic entity positively influencing the sectors in 
which it operates and deals with.

■	 Achieving an appropriate level of growth in the investment return of 
our founders and partners coupled with balanced growth in the value 
of equity.

■	 Improve and develop the business model to adapt external variables 
and our internal capabilities.

■	 Continuously developing our expertise and competencies and 
employing them effectively to support our business and projects.

■	 Establishing alliances at the level of the sectors in which we work with 
successful establishments locally, regionally, and internationally to 
transfer the knowledge and exchange of technical expertise in all fields.
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Values & Business Pillars 
القيم ومرتكزات العمل
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Values & Business Pillars 

We work under a set of values, principles and professional best practices, 
including:

Entrepreneurship: We are working with this spirit continuously to take the lead in 
our field and to extend the positive impact to our partners to achieve their goals. 
We are keen to deal with leading individuals and organizations that believe in 
success and look forward to creativity.

Development and Creativity: All of our activities are focused on them. We 
strive to create an internal environment that is conducive to development and 
innovation. We strive to continuously lead the market to positive competitiveness, 
reflecting on the interests of our founders and partners to meet their expectations. 
We constantly strive to develop our business and internal capabilities to achieve 
excellence.

Quality: Our strategy is based on working according to high quality principles and 
standards in all our work, and we pay attention to details. Our interest in quality 
is not only to satisfy the renewed desires and requirements of our founders and 
partners, but to achieve our long-term vision and goals.

Commitment: We feel our responsibilities towards our nation, society and the 
environment. Therefore, we strive to fully abide by all the commitments and 
agreements that we conclude, as well as to comply with all laws, regulations 
and decisions issued by the regulators and agencies supervising the business 
environment in which we work and deal with.

Code of Conduct and Ethics: We adhere to the highest standards of conduct 
and professional work ethics in all our transactions, and we understand the 
differences of these rules according to the working environments and markets in 
which we operate. These include, honesty, integrity and transparency, ensuring 
the achievement of objectives and success in accordance with the principle of 
effective partnership with the parties with which we deal.

القيم ومرتكزات العمل

نعمــل فــي ظــل مجموعــة مــن القيــم والمبــادئ وأفضــل 
الممارســات المهنية وتشــمل:

الريــادة  لنحقــق  مســتمر  وبشــكل  الــروح  بهــذه  نعمــل  الريــادة: 
ــق  ــركائنا لتحقي ــى ش ــك إل ــر ذل ــد أث ــي يمت ــا ولك ــال أعمالن ــي مج ف
أهدافهــم. نحــرص علــى التعامــل مــع أفــراد ومنظمــات رياديــة 

بالنجــاح وتتطلــع للإبــداع. تؤمــن 
التطويــر والإبــداع: تتمحــور حولهــا كافــة أعمالنــا، نحــرص علــى 
خلــق بيئــة داخليــة محفــزة للتطويــر والإبــداع تســعى وباســتمرار 
بمــا ينعكــس علــى مصالــح  إيجابيــة  لتنافســية  الســوق  لقيــادة 
ــكلٍ  ــعى وبش ــم. نس ــي توقعاته ــكل يلب ــركائنا بش ــينا وش مؤسس

دائــم إلــى تطويــر أعمالنــا وقدراتنــا الداخليــة لتحقيــق التميــز.
الجــودة: ترتكــز اســتراتيجيتنا علــى العمــل وفــق أُســس ومعاييــر 
جــودة عاليــة فــي كافــة أعمالنــا، ونهتــم بالتفاصيــل. اهتمامنــا 
بالجــودة ليــس فقــط لإرضــاء رغبــات ومتطلبات مؤسســينا وشــركائنا 

ــل. ــدى الطوي ــى الم ــا عل ــا وأهدافن ــق رؤيتن ــل لتحقي ــددة، ب المتج
ــة.  ــع والبيئ ــن والمجتم ــاه الوط ــؤولياتنا تج ــعر مس ــزام: نستش الالت
لــذا، نســعى لتحقيــق الالتــزام الكامل بكافــة التعهــدات والاتفاقيات 
التــي نبرمهــا، وكذلــك الالتــزام بكافــة القوانيــن والأنظمــة والقــرارات 
الصــادرة عــن الجهــات المنظمــة والمشــرفة علــى بيئــة الأعمــال التــي 

نعمــل بهــا ونتعامــل معهــا.  
قواعــد الســلوك وأخلاقيــات العمــل: نلتــزم بأعلــى مســتويات 
ــدرك  ــا ون ــة تعاملاتن ــي كاف ــي ف ــل المهن ــات العم ــلوك وأخلاقي الس
اختلافــات هــذه القواعــد باختــاف بيئــات العمــل والأســواق التــي 
نعمــل فيهــا. وتشــمل الصــدق، الأمانــة، الإخــاص والشــفافية التامــة 
لضمــان تحقيــق الأهــداف والنجــاح وفــق مبــدأ الشــراكة الفاعلــة مــع 

ــا. ــل معه ــي نتعام ــراف الت الأط
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Organizational Structure 
الهيكل التنظيمي
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Organizational Structure الهيكل التنظيمي
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مجال أعمالنا
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Our Scope

RSEEM works in specific areas, which we believe will 
provide a reliable basis for building a distinguished 
business portfolio that achieves added value for 
the company›s shareholders and for our partners 
from major investors, entrepreneurs, and leaders of 
investment companies.

مجال أعمالنا

تعمــل رسَِــيمْ فــي مجــالات محــددة، نعتقــد أنها ســتقدم 
أساســً يعتمــد عليــه لبنــاء محفظــة أعمــال متميــزة تحقــق 
القيمــة المضافــة لمســاهمي الشــركة ولشــركائنا مــن 
الشــركات  وقياديــي  الأعمــال  ريــادي  المســتثمرين،  كبــار 

ــتثمارية. الاس
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Investment Business Sector
قطاع أعمال الاستثمار
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Investment Business Sector

At RSEEM we are working continuously on developing a portfolio of 
innovative investment ideas that fits the economic, demographic, and 
organizational structure of the Kingdom of Saudi Arabia in line with Saudi 
vision 2030 and its initiatives and programs with its different objectives. We 
are working on adopting the best ideas and moving them from the study 
and analysis area to actual implementation on the ground. One of the most 
important characteristics of RSEEM services in this field are the following:

Our portfolio in the investment business sector includes the following main 
portfolios:

قطاع أعمال الاستثمار

ــة أفــكار  نعمــل فــي رسَِــيمْ وبشــكل مســتمر علــى تطويــر محفظ
اســتثمارية مُبتكــرة وقابلــة للتطبيــق توائــم التركيبــة الاقتصاديــة 
والســكانية والتنظيميــة للمملكــة العربيــة الســعودية ومتوافقــة 
الرؤيــة علــى اختــاف أهدافهــا.  مــع رؤيتهــا 2030 ومبــادرات وبرامــج 
نعمــل علــى تبنــي أفضــل تلــك الأفــكار ونقلهــا مــن منطقــة الدراســة 
والتحليــل إلــى حيــز التنفيــذ الفعلــي علــى أرض الواقــع. ونعمــل فــي 

ــال:   ــن خ ــى م ــك عل ذل

علــى  الاســتثمار  أعمــال  قطــاع  فــي  أعمالنــا  محفظــة  وتتضمــن 
التاليــة: الرئيســية  المحافــظ 

توليد الأفكار الاستثمارية ودراستها وتحليلها. ■	
تنسيق تحالفات المستثمرين. ■	
ترتيب التمويل. ■	
التنســيق مــع الشــركات الماليــة لتأســيس صناديــق ومحافــظ ■	

الاســتثمار المشــتركة. 
التجاريــة ■	 الهويــة  وتطويــر  القانونيــة  الكيانــات  تأســيس 

. تســجيلها و
تطوير الاستراتيجية وخطط العمل التنفيذية.■	
الإدارة والتمثيل.■	
إدارة وتنفيذ سياسة التخارج من الاستثمار.■	

	■ Generate, study, and analyze investment ideas.
	■ Coordinating investors alliances.
	■ Financing arrangements.
	■ Coordinate with financial companies and investment banks to establish 

mutual funds and managed investments portfolios.
	■ Establishment of legal entities and development of commercial brand 

and registrations.
	■ Development of strategic and operational action plans.
	■ Management and representation.
	■ Managing and executing Investment exit strategy.
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Venture Capital
الاستثمار الجريء
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Venture Capital

In RSEEM, we believe that the Kingdom of Saudi Arabia will be an 
incubator for pioneering projects that will positively affect the business 
environment locally, regionally, and internationally. Projects that will 
enjoy unprecedented support from a developed government that has set 
ambitious development goals that will bring about positive change aimed 
at being in an advanced position in the economies of developed countries.
We invest in creative and entrepreneurial ideas and projects, whether 
generated from within RSEEM or through its partners and investors.
Not only do we invest in and with early-stage startups, but we also support 
them on several levels to achieve their goals and those of their investors. 
So we:

الاستثمار الجريء

رسَِــيمْ نحــن مؤمنــون بــأن المملكــة العربيــة الســعودية ســتكون  فــي 
ــً  ــً وإقليمي ــال محلي ــة الأعم ــي بيئ ــً ف ــتؤثر ايجاب ــة س ــاريع ريادي ــة لمش حاضن
ــورة  ــة متط ــن حكوم ــبوق م ــر المس ــم غي ــتحظى بالدع ــاريع س ً. مش ــ ودولي
ــتهدف  ــي المس ــر الإيجاب ــتحدث التغيي ــة س ــة طموح ــً تنموي ــت أهداف وضع

ــة. ــدول المتقدم ــادات ال ــي اقتص ــدم ف ــز متق ــي مرك ــون ف لنك

ــدة  ــت متول ــواءً كان ــة س ــة والجريئ ــاريع الإبداعي ــكار والمش ــي الأف ــتثمر ف نس
ــتثمريها. ــركائها ومس ــال ش ــن خ ــيمْ أو م ــل رسَِ ــن داخ م

لســنا فقــط نســتثمر فــي ومــع الشــركات الناشــئة فــي مراحلهــا الأولــى، بــل 
نقــوم كذلــك بتقديــم الدعــم لهــا علــى عــدة مســتويات لتحقيــق أهدافهــا 

وأهــداف مســتثمريها. ومــن ذلــك:

توليد الأفكار الاستثمارية ودراستها وتحليلها. ■	
تنسيق تحالفات المستثمرين. ■	
ترتيب التمويل. ■	
التنســيق مــع الشــركات الماليــة لتأســيس صناديــق ومحافــظ الاســتثمار ■	

المشــتركة. 
تأسيس الكيانات القانونية وتطوير الهوية التجارية وتسجيلها.■	
تطوير الاستراتيجية وخطط العمل التنفيذية.■	
الإدارة والتمثيل.■	
إدارة وتنفيذ سياسة التخارج من الاستثمار.■	

	■ Participate in the formulation of strategic direction and action plans.

	■ Develop Governance Systems.

	■ Confirm performance indicators.

	■ Support in the process of private or public offering and listing in the 
financial markets.

	■ Support in the financing arrangements.

	■ Providing advisory support at several levels.

Rseem Investment Company21



22

Private Equity
الملكية الخاصة
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Private Equity

Whether we are looking for growth goals by investing in operating 
companies that achieve an appropriate level of revenue, but they need 
capital to develop their products, enter new markets, expand into existing 
markets, or expand their investor base for strategic goals. Or the goal was 
to acquire part of the equity in companies that have reached an advanced 
stage of stability and achieve relatively stable cash flows. In this type of 
opportunity, we often rely on bank financing for part of the acquisition. We 
consider this type of investment to have medium risk compared to our VC 
portfolio. RSEEM supports investee companies in developing strategy and 
business plans in a less in-depth manner.

الملكية الخاصة

ســواءً كنــا نبحــث عــن أهــداف النمــو مــن خــال الاســتثمار فــي شــركات 
عاملــة تحقــق مســتوى ملائــم مــن الإيــرادات إلا أنهــا تحتــاج رؤوس أمــوال 
ــواق  ــي أس ــع ف ــدة أو التوس ــواق جدي ــي أس ــول ف ــا أو الدخ ــر منتجاته لتطوي
ــدف  ــتراتيجية. أو كان اله ــداف اس ــتثمريها لأه ــدة مس ــيع قاع ــة أو توس حالي
الاســتحواذ علــى جــزء مــن حقــوق الملكيــة فــي الشــركات التــي وصلــت 
مرحلــة متقدمــة مــن الاســتقرار وتحقــق تدفقــات نقديــة ثابتــة نســبياً. نحــن 
غالبــً مــا نعتمــد إلــى تمويــل جــزء مــن عمليــة الاســتحواذ فــي هــذا النــوع مــن 
الفــرص علــى التمويــل المصرفــي. نعتبــر هــذا النــوع مــن الاســتثمار ذو أخطــار 
متوســطة مقارنــة بمحفظــة اســتثمارات رأس المــال الجــريء. تســاند رسَِــيمْ 
الأعمــال  وخطــط  الإســتراتيجية  تطويــر  فــي  فيهــا  المســتثمر  الشــركات 

.ً ــ ــل عمق ــكل أق بش

الدراسات التشخيصية الأساسية.■	

الفحص النافي للجهالة.■	

تأكيد التوجه الاستراتيجي والأهداف للمنظمة ككل.■	

المساندة في عملية الطرح العام والإدراج في الأسواق المالية.■	

المساندة في عملية ترتيب التمويل.■	

تقديم الدعم الاستشاري على عدة مستويات.■	

	■ Basic diagnostic studies.
	■ Business due diligence.
	■ Confirming the organization›s strategic direction and objectives.
	■ Support in the process of public offering and listing in the financial 

markets.
	■ Support in the financing arrangements.
	■ Providing advisory support at several levels.



Real Estate
التطوير العقاري
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Real Estate

The real estate sector remains one of the most important sectors that we monitor 
with special care. We work hard to build our expertise in the field and employ 
our commercial relations with major real estate owners, real estate investors, 
and service providers related to investment and real estate development such 
as international engineering and planning offices, distinguished architects, 
and construction and execution companies to establish quality real estate 
projects that are compatible with the economic transformation our kingdom 
is experiencing and in light of Saudi Vision 2030, its executive programs and 
exceptional initiatives. In the real estate sector, we focus on specific sectors, the 
most important of which are:

Real estate investments are structured through special purpose companies in 
partnership with third parties, whether landowners, real estate investors, or 
general investment companies. Or by establishing real estate investment funds 
in cooperation with financial companies (investment banks) licensed by the 
Capital Market Authority.
In RSEEM, we work on several axes to establish and manage real estate 
development projects, including:

التطوير العقاري

ــة  ــا بعناي ــي نراقبه ــات الت ــم القطاع ــد أه ــاري أح ــاع العق ــى القط يبق
ــا  ــف علاقاتن ــال وتوظي ــي المج ــا ف ــاء خبراتن ــد لبن ــل بجه ــة، نعم خاص
ــي  ــن ومقدم ــتثمرين العقاريي ــارات والمس ــاك العق ــار مُ ــة بكب التجاري
مكاتــب  مثــل  العقــاري  والتطويــر  بالاســتثمار  المرتبطــة  الخدمــات 
الهندســة والتخطيــط العالميــة والمعمارييــن المتميزيــن وشــركات 
التنفيــذ والبنــاء لتأســيس مشــاريع عقاريــه نوعيــة تتوافــق مــع التحــول 
الاقتصــادي الــذي تعيشــه مملكتنــا الغاليــة فــي ضــل رؤيــة الســعودية 
ــاع  ــي القط ــز ف ــتثنائية. نرك ــا الاس ــة ومبادراته ــا التنفيذي 2030 وبرامجه

ــا: ــن أهمه ــددة م ــات مح ــى قطاع ــاري عل العق

يتــم هيكلــة الاســتثمارات العقاريــة مــن خــال شــركات ذات غــرض 
خــاص بالمشــاركة مــع الغيــر ســواءً مُــاك الأراضــي أو المســتثمرين 
العقارييــن أو شــركات الاســتثمار العامــة. أو مــن خــال تأســيس صناديق 
الاســتثمار العقــاري بالتعــاون مــع الشــركات الماليــة )بنــوك الاســتثمار( 

ــة. ــوق المالي ــة الس ــن هيئ ــة م المُرخص
مشــاريع  وإدارة  لتأســيس  محــاور  عــدة  علــى  نعمــل  رسَِــيمْ  فــي 

يتضمــن: وذلــك  العقــاري،  التطويــر 

	■ Planning and developing raw lands for mixed-use, especially housing.
	■ The real estate component of projects related to tourism, entertainment, 

and quality of life.

	■ Searching for outstanding opportunities.
	■ Preliminary studies for the best uses.
	■ Coordination of investment alliances.
	■ Support in the financing arrangement process.
	■ Managing the investment process.
	■ Executive management of all aspects of the project.
	■ Providing advisory support at several levels.
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وعلــى ■	 المتعــددة  للاســتخدامات  الخــام  الأراضــي  وتطويــر  تخطيــط 
الاســكان. رأســها 

المكــون العقــاري للمشــاريع المرتبطــة بالســياحة والترفيــه وجــودة ■	
الحيــاة.

البحث عن الفرص المتميزة.■	
الدراسات الأولية لأفضل الاستخدامات.■	
تنسيق التحالفات الاستثمارية.■	
المساندة في عملية ترتيب التمويل.■	
إدارة العملية الاستثمارية.■	
الإدارة التنفيذية لكافة جوانب المشروع.■	
تقديم الدعم الاستشاري على عدة مستويات.■	
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Agriculture
الزراعة 
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Agriculture 

Saudi Vision 2030 has given special attention to food security through the 
environment, agriculture and water strategy and its executive programs, 
which provides the fertile environment for several renewable investment 
opportunities in the sector. Therefore, we have set at the heart of RSEEM 
investment strategy, objectives for the establishment of investment projects 
in the sector, which include:

الزراعة 

خــال  مــن  الغذائــي  بالأمــن  خــاص  اهتمامــً   2030 الســعودية  رؤيــة  أولــت 
اســتراتيجية البيئــة والزراعــة والميــاه وبرامجهــا التنفيذيــة والتــي هيئــة البيئــة 
الخصبــة لعــدد مــن الفــرص الاســتثمارية المتجــددة فــي القطــاع. لذلــك 
لتأســيس  اهدافــً  الاســتثمارية  رسَِــيمْ  اســتراتيجية  صلــب  فــي  وضعنــا 

القطــاع، وذلــك يتضمــن: مشــاريع اســتثمارية فــي 

تربية الحيوانات لإنتاج اللحوم.■	

البيئــة ■	 مــع  المتوائمــة  العطريــة  والنباتــات  المعمــرة  النباتــات  انتــاج 
لمحليــة. ا

خدمات تأجير الحظائر المشتركة لتربية الحيوانات ورعايتها.■	

	■ Breeding animals for meat production.
	■ Producing perennial plants and aromatic plants compatible with the 

local environment.
	■ Shared barn rental services for animal husbandry and care.
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Manufacturing  

The industrial sector is considered one of the most important basic 
development pillars in countries of all sizes, level of development and 
the size of their economies. In the Kingdom of Saudi Arabia, efforts are 
being combined to enable experienced manufacturers and those interested 
in industrial entrepreneurial projects to enhance local content and self-
sufficiency, and even reach Saudi products to all countries through exports 
development programs. In the industrial sector, RSEEM strategy focuses on:

الصناعة 

أولــت رؤيــة الســعودية 2030 اهتمامــً خــاص بالأمــن الغذائــي مــن خــال 
اســتراتيجية البيئــة والزراعــة والميــاه وبرامجهــا التنفيذيــة والتــي هيئــة 
فــي  المتجــددة  الاســتثمارية  الفــرص  مــن  لعــدد  الخصبــة  البيئــة 
ــتثمارية  ــيمْ الاس ــتراتيجية رسَِ ــب اس ــي صل ــا ف ــك وضعن ــاع. لذل القط
ــن: ــك يتضم ــاع، وذل ــي القط ــتثمارية ف ــاريع اس ــيس مش ــً لتأس اهداف

منتجات الغذاء والمشروبات.■	
المنتجات الاستهلاكية.■	
الزيوت العطرية الخام ومنتجاتها الثانوية.■	

	■ Food and beverage products.
	■ Consumables Products.
	■ Crude aromatic essential oils and its by-products.
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Equities

In RSEEM, we are working on establishing a diversified investment portfolio 
in securities that includes stocks and bonds as well as units of ETFs that are 
managed according to various strategies to achieve short and long-term 
goals. Among these strategies:

الأوراق المالية

نعمــل فــي رسَِــيمْ علــى تأســيس محفظــة اســتثمارية متنوعــة فــي الأوراق 
الماليــة تتضمــن الأســهم والســندات وكذلــك وحــدات صناديــق الاســتثمار 
قصيــرة  الأهــداف  لتحقيــق  متنوعــة  اســتراتيجيات  وفــق  تُــدار  المتداولــة 

وطويلــة المــدى. ومــن هــذه الاســتراتيجيات:

عوائد التوزيعات.■	
استثمار القيمة.■	
استثمار النمو.■	
المضاربة قصيرة الأجل.■	

	■ Dividends focused strategy.
	■ Value investment.
	■ Growth investing.
	■ Speculations and short-term trading.
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Support Business Sector
قطاع الدعم والمساندة
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Transformation & Turn around

At a time when internal, external, and technological changes are 
accelerating, businesses and entrepreneurs face many challenges and 
difficulties to plan and make the positive change in their business. These 
challenges are compounded by the complexity of the business model, its 
multiple sectors, markets, and product diversity. Consulting services are no 
longer enough to achieve the required transformation and development. So 
RSEEM is providing a range of transformation and business development 
services including:

التحول والتطوير

فــي وقــتٍ تتســارع فيــه التغيــرات الداخليــة والخارجيــة والتقنيــة، تواجهــه 
ــط  ــات لتخطي ــات والصعوب ــن التحدي ــد م ــن العدي ــال والرياديي ــآت الأعم منش
التغييــر المرغــوب فــي أعمالهــم وتــزداد تلــك التحديــات بزيــادة  وإحــداث 
تعقيــد نمــوذج عمــل المنشــأة وتعــدد قطاعاتهــا والأســواق التــي تعمــل بهــا 
أو تنــوع منتجاتهــا. لــم تعــد الخدمــات الاستشــارية كافيــة لتحقيــق التحــول 
ــات  ــن الخدم ــة م ــم باق ــى تقدي ــيمْ عل ــل رسَِ ــذا تعم ــوب، ل ــر المطل والتطوي

ــن: ــال تتضم ــي الأعم ــر ف ــول والتطوي ــة بالتح المتعلق

الدراسات التشخيصية الأساسية.■	

تأكيد التوجه الاستراتيجي والأهداف للمنظمة ككل.■	

إعداد خطط العمل التشغيلية القابلة للتنفيذ.■	

تأسيس مكاتب التحول والتطوير وإدارة المشاريع. ■	

تمكين الموارد البشرية والمساندة في استقطاب الكفاءات. ■	

الإشراف والمساندة على تطبيق خطة التحول والتطوير. ■	

التقرير والتغذية العكسية بشكل دوري وتحديث خطط العمل.■	

	■ Basic diagnostic studies.

	■ Confirming the organization›s strategic direction and objectives.

	■ Developing executable business and operational plans.

	■ Establishment of transformation, development, and project management offices.

	■ Enabling human resources and support in talents acquisition.

	■ Supervising and supporting the implementation of the transformation, turnaround 
and development plan.

	■ Periodical reporting and feedback and work plans updates.
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إدارة المشاريع والتمثيل
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 Project Management & Representation

We have developed at RSEEM the management and representation 
service in response to the requirements and needs of many businessmen 
and entrepreneurs who are looking for qualified human resources as a 
stage requirement to oversee the planning and management of project 
implementation in different stages, especially in the early stages of its life. 
RSEEM in this regard provides the following:

We support RSEEM clients to have extra time to expand their investments 
and starting new ideas and projects while we manage the current projects.

إدارة المشاريع والتمثيل

طورنــا فــي رسَِــيمْ خدمــة الإدارة والتمثيــل اســتجابةً لرغبــات العديــد مــن 
رجــال الأعمــال والريادييــن ممــن يبحثــون عــن مــوارد بشــرية مؤهلــة كمتطلــب 
ــا  ــاريع باختلافه ــذ المش ــط وإدارة تنفي ــى تخطي ــراف عل ــة للإش ــة معين مرحل
بهــذا  رسَِــيمْ  فــي  نقــوم  عمرهــا.  مــن  المُبكــرة  المراحــل  فــي  وخاصــة 

ــي:   ــا يل ــوص بم الخص

ــكار  ــي أف ــاق ف ــتثماراتهم والانط ــاق اس ــيع نط ــيمْ لتوس ــاء رسَِ ــن عُم نُمك
ومشــاريع جديــدة فــي حيــن نتولــى زمــام إدارة وتنفيــذ خطــط المشــاريع 

ــك. ــي لذل ــت الإضاف ــم الوق ــة ونمنحه الحالي

مشاركة الموارد البشرية المؤهلة. ■	
تولي زمام الإدارة التنفيذية وفق شروط مُحددة. ■	
تمثيل المُلاك والمستثمرين. ■	
ــى ■	 ــتثمرين عل ــاك والمس ــاء المُ ــال ودوري لإبق ــر فعّ ــكل تقاري ــر هي تطوي

ــم.  ــاع ملائ إط

	■ Sharing the qualified human resources.
	■ Assume the executive management under specific terms and conditions.
	■ Representing owners and investors.
	■ Develop an effective and periodic reporting system to keep owners and 

investors informed.
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Philosophy & Business Model
الفلسفة ونموذج العمل
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Philosophy & Business Model

Since the idea of RSEEM, we have been working continuously on the 
development of our business model to bring value added to our business 
and our partners. Our philosophy and business model are based on the 
following main pillars:

الفلسفة ونموذج العمل

ــرة تأســيس رسَِــيمْ ونحــن نعمــل علــى التطويــر المســتمر لنمــوذج  منــذ فك
العمــل الخــاص بنــا لتحقيــق القيمــة المضافــة لأعمالنــا وشــركائنا. ترتكــز 

ــة: ــية التالي ــاور الرئيس ــى المح ــا عل ــاص بن ــل الخ ــوذج العم ــفتنا ونم فلس

جودة الخدمة التي نقدمها■	
التنوع والتوافق مع متطلبات العملاء المستهدفين■	
الاعتمادية والثقة■	
الكفاءة في استغلال الموارد ■	
بناء القدرات الداخلية وتطويرها ■	
التحسين المستمر في بيئة العمل الداخلية ■	
العمل المؤسسي وفق إطار حوكمة متين ■	
التركيز على البحث والتطوير والابتكار ■	
تعزيز العلامة التجارية ■	

	■ Quality of Services we provide 
	■ Diversity and compatibility with the requirements of our customers
	■ Reliability 
	■ Efficiency in resources utilization
	■ Building and developing our internal capabilities
	■ Continuous improvement in our internal environment
	■ Working institutionally under a solid governance framework
	■ Focus on Research, Development and innovation
	■ Strengthening our brand 



Contact Us تواصل معنا

Headquarter المركز الرئيسي

At RSEEM we are happy to serve you around the clock, you can contact 
the customer and investors care unit any time through the following 
means of communication:
Mobile Phone:  +966 555483247
Email: care@rseem.com

في رَسِيمْ نسعد بخدمتكم على مدار الساعة، يمكنكم التواصل مع وحدة 
خدمات العملاء والمستثمرين أي وقت من خلال وسائل التواصل التالية:

الهاتف المحمول:   555483247 966+  
 care@rseem.com :على البريد الإلكتروني

RSEEM Investments
The Gate Commercial Center – Office 10
7984 Uthman Bin Affan Branch Rd - Al Wadi Dist.
4081 – Riyadh - 13313
Kingdom of Saudi Arabia
info@rseem.com
Tel: +966555483247

شركة رَسِيمْ للاستثمار
مجمع ذا جيت التجاري  مكتب 10

7984 طريق عثمان بن عفان الفرعي  حي الوادي
4081  الرياض - 13313

المملكة العربية السعودية
info@rseem.com

الهاتف: 966555483247+

Contact Us
تواصل معنا
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